
Γιάννης Μπουτίνας, Περιφερειακός Σύμβουλος 
 

Προς ενημέρωση κάποιων θεμάτων που ανοίχθηκαν, υπήρχε 
για αυτά μεγάλη διαστρέβλωση απ’ όλες τις πλευρές. 

 
Η πρόσκληση ήρθε 19 Απριλίου στις 14:30, 5 ημέρες πριν το 
Περιφερειακό Συμβούλιο, όπως πάντα όλα τα θέματα του 

Περιφερειακού Συμβουλίου έρχονται, με συνημμένα, 
φυσικά, όλα τα αντίστοιχα έγγραφα. Το emails σας σας έχει 

έρθει 19/4, 14:29. 
 

Όσον αφορά κ. Σταµπουλή που είπατε ότι δεν ξέραν από το Υπουργείο τι γινόταν, 18/1/2017 

στέλνουν από το ΥΠΠΟ και λένε: «σας παρακαλούμε για τη θετική», προκαταλαμβάνουν το 
Περιφερειακό Συμβούλιο «για τη θετική σας απόφαση». 

 
Το ΠΔ αυτό έχει κυκλοφορήσει στην περιοχή της Καλαμπάκας και στην ευρύτερη περιοχή, απ’ 
το Μ. Σάββατο, στο διαδίκτυο. Δεν ξέρω με ποιον τρόπο κυκλοφόρησε, αλλά στο διαδίκτυο 

υπήρχε από το Μ. Σάββατο. 
 

Κώστας Αγοραστός, Περιφερειάρχης Θεσσαλίας: Εμείς το δώσαμε. 
 

Και συγκεκριμένα το Μ. Σάββατο το απόγευμα έγινε και συνάντηση κάποιων φορέων, κάποιων 
ομάδων για να μιλήσουν πάνω στις απαγορεύσεις στον ιερό χώρο, από την περιοχή της 
Καλαμπάκας. 

 
Το ΠΔ αυτό βγαίνει σε συνέχεια διατάξεων από το ’95 και μετά που έρχονται και διορθώνουν 

κάθε φορά είτε αναοριοθετήσεις, είτε καθορισμό ορίων. 
 
Στις 2/3/2014 ήρθε στο Δήμο Καλαμπάκας προς διαβούλευση το σχέδιο ΠΔ. 

 
31/3/2014 πήραν απόφαση στο Δημοτικό Συμβούλιο Καλαμπάκας προς αναβολή του θέματος 

για το επόμενο Δημοτικό Συμβούλιο. Όμως το επόμενο Δημοτικό Συμβούλιο δεν έγινε ποτέ, 
γιατί, αν ενθυμείστε, ήταν οι δημοτικές και περιφερειακές εκλογές. 
 

Αυτό το έγγραφο όμως του υπουργείου είχε μια ισχύ μέχρι 15/6, προς διαβούλευση. Που 
σημαίνει ότι μετά τις 15/6 δεν υπάρχει διαβούλευση και θεωρείται ως έχει, θεωρείται 

δεδομένο. Άρα το θέμα της διαβούλευσης που ακούσθηκε πάρα πολύ απόψε, δεν υπάρχει, δεν 
υφίσταται νομοθετικά. 
 

Ακούσθηκε το κομμάτι περί ταφόπλακας στον τουρισμό. Από το 1995 δραστηριοποιούμαι στην 
πόλη της Καλαμπάκας με τουριστικά, άμεσα και έμμεσα, προϊόντα και υπηρεσίες, και όλοι 

ξέρουμε ότι από το ’95 που βγήκε ο καθορισμός του ιερού χώρου, έχουμε μια εκτόξευση του 
τουρισμού στην Καλαμπάκα. 
 

Σήμερα εμείς τι ερχόμαστε να κάνουμε; Να γνωμοδοτήσουμε και συγκεκριμένα, όπως μας λέει 
το ΥΠΠΟ «γνωμοδοτήστε θετικά», μας προκαταλαμβάνει κιόλας, να γνωμοδοτήσουμε σε 

κάποιο σχέδιο διατάγματος το οποίο έχει περάσει υποτίθεται από διαβούλευση, έχει πάει και 
έχει έρθει άπειρες φορές -και αυτό οι εκπρόσωποι της παράταξης που εκπροσωπεί την 
κυβέρνηση θα πρέπει να το ξέρουν πάρα πολύ καλά- ότι άγεται και φέρεται από το ’12 μέχρι 

το ’16 συνεχώς μεταξύ ΥΠΠΟ και Εφορείας Αρχαιοτήτων με διάφορες αλλαγές, και υπάρχει και 
υπόμνημα 13 συλλόγων/φορέων από την περιοχή της Καλαμπάκας προς το ΥΠΠΟ, το οποίο 

έχει βγει από το ’14. 
 
Και να μπούμε στο θέμα και να καταλήξουμε.  

 
Αγαπητές και αγαπητοί κ. συνάδελφοι, 

 



Το γεωλογικό φαινόμενο που λέγεται Μετέωρα και εμείς όλοι ζούμε εκεί από κάτω και δεν το 
‘χουμε δώσει την ανάλογη σημασία, έγινε πριν αρκετές χιλιετίες. 

 
Πριν όμως, αρκετούς αιώνες, κάποιοι άνθρωποι σε κάποιους βράχους, πήγαν έκτισαν κάποια 

μονύδρια, κάποιες σκήτες, κάποιες μονές και αυτό το διατήρησαν μέχρι τώρα. Η συντήρηση 
και ανάπτυξη αυτών των μονών είναι και αυτό ένα κομμάτι που εκτόξευσε τον θρησκευτικό 
χαρακτήρα στην περιοχή. Και αυτό μας έκανε τη μεγαλύτερη μοναστική κοινότητα, τη 

μεγαλύτερη ελεύθερη μοναστική κοινότητα στην Ελλάδα και ίσως και στην ευρύτερη περιοχή. 
 

Τι λέει αυτό το σχέδιο ΠΔ; Γιατί δεν μπήκαμε καθόλου σχεδόν στην ουσία. 
 
Στο άρθρο 1 πιστεύω ότι συμφωνούμε όλοι κι όπως άκουσα από τους προλαλήσαντες πιστεύω 

συμφωνούν. Και μια έκφραση που υπάρχει για τη φωτογράφηση που λέει για τους τοπικούς 
επαγγελματίες, ήδη η MarketingGreece, που συνεργάζεται με την Περιφέρεια Θεσσαλίας, έχει 

κάνει φωτογράφηση, υπάρχει φωτογραφικό υλικό απ’ όλες τις περιοχές ελεύθερο που μπορεί ο 
κάθε επαγγελματίας να το «κατεβάσει». 
 

Στο άρθρο 2, στις μη επιτρεπόμενες αθλητικές δραστηριότητες. Πιστεύω ότι με την εισήγηση 
του Περιφερειάρχη και με τη διαφώτιση από τον Πρόεδρο της Ορειβατικής Λέσχης αν 

απαλειφθεί το «κλπ» που, σίγουρα, σ’ ένα ΠΔ δεν πηγαίνει να υπάρχει ένα «κλπ», πρέπει να 
είναι συγκεκριμένες οι σκήτες και τα σημεία που δεν ανεβαίνουν, πιστεύω ότι γίνεται. 

 
Το άρθρο 3 μας προτρέπει στις επόμενες αναρριχητικές. 
 

Σημαντικά, και τελειώνω κ. Πρόεδρε, το άρθρο 4 και το άρθρο 5. Τι λέει το άρθρο 4. Μας δίνει 
περιθώριο να κάνουμε ακριβώς στις αναρριχητικές διαδρομές, σε συνεργασία Ομοσπονδίας με 

των τοπικών φορέων και του δήμου, να χαρτογραφηθούν αυτές, γιατί ακόμα κυκλοφορεί το 
βιβλίο του ’75, ενός Γερμανού αναρριχητή και όλοι οι αναρριχητές στέκονται πάνω σ’ αυτό το 
κομμάτι, πόσο μάλλον αν υπήρχαν αναρριχητικές διαδρομές χαρτογραφημένες και υπήρχαν 

στο διαδίκτυο. 
 

Στο άρθρο 5 δεν είδα να ασχοληθεί κανένας, εκτός από την κ. Λούδα, που είναι το 
σημαντικότερο. 19 οικογένειες αυτή τη στιγμή έχουν καταστήματα και καλούνται από το ΠΔ 
αυτό εντός 3ετίας να φύγουν. Από αυτές τις 19 οικογένειες οι 2 έχουν μέλη με καρκίνο. 

Φανταστείτε στη διαβίωσή τους να τους πεις ότι φεύγεις και ότι χάνεις την περιουσία σου. Εκεί 
ζητώ κ. Περιφερειάρχα, αν μπορούμε να θέσουμε μια αλλαγή στο κομμάτι αυτό και 

τουλάχιστον να ισχύει μέχρι τη συνταξιοδότησή τους, αυτών των οικογενειών. 
 
Αυτά ήθελα, σας ευχαριστώ. 

 
  

 
 
 

 
 

 


